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REVISTA PRESEI 

 

 

• După scandalul privind diurna de 25 de lei pentru sportivi, Ministerul Tineretului 
şi Sportului se confruntă miercuri cu grevă generală 

Salariaţii din unităţile subordonate Ministerului Tineretului şi Sportului, cluburi sportive 
municipale, complexuri sportive naţionale, case de cultură ale studenţilor intră în grevă 
generală, miercuri dimineaţă, fiind nemulţumiţi de salarizare, anunţă Sindicatul Naţional 
Sport şi Tineret (SNST). 

"În ceea ce priveşte greva generală în Sport şi Tineret, aceasta se va desfăşura 
conform programului stabilit. Mâine (miercuri -n.r.), începând cu orele 8.00 vor opri 
lucrul membrii de sindicat SNST din multe unităţi subordonate şi din unele federaţii 
sportive naţionale urmând ca în zilele următoare acestora să li se alăture şi ceilalţi 
colegi (...) Sunt grupe care au trimis tabelele cu semnăturile membrilor care au anunţat 
că susţin în totalitate programul protestelor, inclusiv greva. Din informările primite, aflăm 
că sunt directori care, din exces de zel, au intervenit pentru a bloca protestele. Analizăm 
posibilitatea de a face plângeri penale împotriva directorilor care au făcut presiuni 
asupra angajaţilor pentru a renunţa la protest", se arată într-un comunicat de presă al 
Sindicatului Naţional Sport şi Tineret, postat pe site-ul organizaţiei. 

Miercuri, la ora 15.00, urmează să aibă loc prima rundă de negocieri pentru noul 
contract colectiv de muncă la nivelul grupului de unităţi din Ministerul Tineretului şi 
Sportului. Din 9 iulie, membrii de sindicat nu se mai află sub incidenţa unui contract 
colectiv de muncă. 

De altfel, aproximativ 200 de membri ai Sindicatului Naţional Sport şi Tineret au 
protestat joi, în faţa ministerului Tineretului şi Sportului. Oamenii acuză că, în cadrul 
subordonatelor Ministerului Tineretului şi Sportului, sunt salarii diferite pentru funcţii 
similare şi solicită egalizarea salariilor la nivelul maxim aflat în plata pentru funcţii 
similare. Totodată, ei sunt nemulţumiţi de lipsa de personal şi supraîncărcarea cu 
sarcini a angajaţilor existenţi, spun că administratorul este şi mecanic şi fochist şi 
instalator şi şofer, cumulul de funcţii este dus la extrem, fără beneficii salariale, dar cu 
toată răspunderea presupusă de gama integrală de atribuţii. 

70% dintre salariaţi au venituri de 1.300 de lei net fără diferenţiere în funcţie de studii, 
funcţii, răspundere sau complexitatea muncii, spun aceştia, iar funcţiile specifice, 
respectiv medic, asistent medical, kinetoterapeut, psiholog, maseur, şofer, recepţioner, 
cameriste, profesor – antrenor, sunt încadrate incorect şi neunitar. 
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Sindicaliştii acuză că marea majoritate a salariilor sunt aproape de minimul brut pe 
economie, că nu se acordă sporul/gradaţia de vechime şi că sunt plătiţi la fel şi angajaţii 
cu un an şi cei cu 35 de ani vechime, deşi există hotărâri judecătoreşti care spun că 
gradaţia de vechime se acordă la salariul de baza minim brut şi nu este inclus în acesta. 

Totodată, ei spun că nu se mai acordă sporul de 25% pentru antrenorii care au sportivi 
la lotul naţional şi că, începând cu 1 ianuarie 2018, antrenorilor cu sportivi la lotul 
naţional le-au scăzut veniturile. 

(Sursa: Mediafax) 

 
• Pensiile recalculate vor costa bugetul de doua ori mai mult ca acum. Vasilescu 
prezinta joi noua lege 
 
In conditiile in care bugetul de stat de abia reuseste si acum sa faca fata poverii 
pensiilor, noua lege gandita de PSD, care le "recalculeaza", va avea un impact bugetar 
dublu. 
 
O spune chiar ministrul Muncii, Olguta Vasilescu, care a anuntat ca joi va prezenta pe 
larg noul proiect dedicat pensionarilor, care se afla pana azi in dezbatere publica. 
 
"Acum sunt 71 de miliarde, impactul va fi dublu, dar atentie, legea nu este inca trecuta 
prin Parlamentul Romaniei. Adica nu vorbim de un impact ipotetic la ora actuala, pentru 
ca in Parlament (...) s-ar putea, nu stiu, sa se intample altceva", a declarat Olguta 
Vasilescu, marti seara, la TVR. 
 
Ministrul a prezentat pe scurt noul mod de calcul: 
 
"Pensia va fi egala cu numarul de puncte X VPR, VPR-ul este valoarea punctului de 
pensie, valoarea punctului de referinta, impartit la 25, 25 care este un parametru 
determinat de vechimea medie din ultimele 4 legi ale pensiilor. 
 
Ei bine, VPR-ul va fi 1.875 la nivelul anului 2021, cat va insemna punctul de pensie 
atunci, impartit la 25, deci da cifra de 75, care va fi 75 de lei. 
 
Apoi, numarul de puncte inseamna suma punctajelor anuale. Deci se inmultesc acestea 
- nr. de puncte si cu valoarea punctului de referinta. 
 
Si am luat si un exemplu, ca sa fie si mai usor de priceput pentru toata lumea - 40 de 
puncte, sa zicem, ori 75, care este VPR-ul, exista o pensie de 3.000 de lei. Din toate 

http://stiri.tvr.ro/exclusivitate-noua-lege-a-pensiilor-va-fi-prezentata-joi--calcule---i-un-calendar--detaliate-la-tvr-de-ministrul-lia-olgu--a-vasilescu_834446.html#view
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calculele pe care le-am facut pana acum, pensiile se dubleaza in cei 4 ani". 
 
Iata si calendarul majorarii punctului de pensie, potrivit ministrului Muncii: 
 
- in anul 2019, la o data care urmeaza sa fie comunicata de Finante, se ajunge la un 
punct de pensie de 1.265 de lei. Cresterea se va face intr-o singura etapa, cel mai 
probabil in luna iulie, ca pana acum. 
 
- in 2020, se va ajunge la 1.775 de lei 
 
- pana in 2021 se presupune ca vor fi recalculate toate cele 5,2 milioane de pensii. "Si 
atunci putem deja sa urcam pe noua formula de calcul. Punctul de pensie va fi 1.875 de 
lei, care da VPR-ul de 75 (...) In 2022, VPR-ul plus inflatia, practic de atunci incolo 
legea continua sa curga", a explicat Vasilescu. 
 
Precizam ca in 2016 punctul de pensie era 871 de lei. 
 
"Se spune ca pensiile poate vor creste abia din 2022. Nu! Noi vom creste ca in fiecare 
an de cand suntem la guvernare pe punctul de pensie pe actuala legislatie, dar actuala 
legislatie nu prevedea ca in fiecare an se modifica punctul de pensie", a adaugat 
ministrul. 
 
Vor fi necesari, asadar, doi ani pentru a face toate calculele pentru fiecare pensionar. In 
acest timp, pensiile tot cresc, dar pe vechea formula, a precizat ministrul Muncii. 
 
Nicio pensie nu va scadea 
 
Olguta Vasilescu a subliniat ca nicio pensie nu va scadea: "Este un articol in lege in 
care se precizeaza foarte clar faptul ca, daca se recalculeaza si din recalculare va iesi o 
suma mai mica, ramane suma aflata in plata, ceea ce este putin probabil". 
 
Printre altele, noua lege prevede ca pensionarii care nu pot aduce acte pentru sporurile 
primite din 1975 pana in 2001 vor primi din oficiu o majorare de 10%. 
 
Cifrele ametitoare anuntate de ministrul Muncii, intarite de mesajele privind dublarea 
pensiilor ale liderului PSD, Liviu Dragnea, sunt imbietoare pentru pensionari, insa 
halucinante pentru economie. 
 
Sistemul public de pensii este oricum pe deficit, iar dublarea impactului bugetar va 
inscrie Romania intr-o spirala inflationista periculoasa, dupa modelul Greciei, spirala din 
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care se iese foarte greu si care este mecanismul cel mai "eficient" de saracire a 
poporului, spune prof. dr. Cristian Paun, directorul executiv al Societatii Romane de 
Economie. 
 
Acesta ne-a explicat ca, in momentul de fata, raportul este de 1/4: o persoana angajata 
contribuie pentru 4 pensionari. Iar raportul se inrautateste pe zi ce trece, pentru ca 
avem migratie, avem natalitatea scazuta si o speranta de viata in crestere. 
 
Citeste intregul interviu acordat Ziare.com de prof. dr. Cristian Paun: Dublarea pensiilor, 
o iluzie sau o pilula otravita oferita romanilor? 
 
Pe de alta parte, Dragnea spune ca toate pensiile vor fi dublate pana in 2021 si nu sunt 
probleme din punct de vedere al impactului bugetar 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• Mesaj al preşedintelui cu privire la rectificarea bugetară, transmis de purtătorul 
de cuvânt: Guvernul a apelat la o formă de sabotaj bugetar. Nu mai avem bani de 
summit 

Administraţia Prezidenţială critică rectificarea bugetară a Guvernului, precizând că, prin 
tăierea fondurilor Preşedinţiei, România nu-şi va putea păstra angajamentele, precum 
Summit-ul celor 3 mări, anunţă purtătorul de cuvânt. O nouă adresă a fost trimisă către 
Ministerul de Finanţe. 

„Bugetul Administraţiei Prezidenţiale pe 2018 a fost stabilit în cuantum de 57,558 de 
milioane de lei, tocmai pentru că aceasta este suma necesară susţinerii în mod 
corespunzător a activităţii preşedintelui României. În contextul unei rectificări negative 
de o asemenea anvergură România nu va putea fi reprezentată şi nu va putea să-şi 
onoreze angajamentele internaţionale asumate, cum ar fi găzduirea şi organizarea 
Summit-ului „Iniţiativei celor 3 mări” şi evenimentele din 2019, prilejuite de exercitarea 
de către România a Consiliului Uniunii Europene. Partenerii externi ai României vor afla 
astfel că Guvernul blochează angajamentele noastre”, a declarat purtătorul de cuvânt al 
Administraţiei Prezidenţiale, Mădălina Dobrovolschi, într-o declaraţie de presă susţinută 
marţi la Cotroceni. 

Ea a mai spus că Summit-ul presupune participarea a 12 şefi de stat din Europa 
centrală şi de sud est, a preşedintelui Comisiei Europene, precum şi a unor invitaţi de 
nivel înalt din SUA şi din conducerea instituţiilor financiare europene şi internaţionale. 

http://www.ziare.com/pensii/sistemul-pensii/romania-pe-urmele-greciei-dublarea-pensiilor-o-iluzie-sau-o-pilula-otravita-oferita-romanilor-interviu-1524660
http://www.ziare.com/pensii/sistemul-pensii/romania-pe-urmele-greciei-dublarea-pensiilor-o-iluzie-sau-o-pilula-otravita-oferita-romanilor-interviu-1524660
http://www.ziare.com/liviu-dragnea/presedinte-psd/dragnea-spune-ca-toate-pensiile-vor-fi-dublate-pana-in-2021-nu-sunt-probleme-din-punct-de-vedere-al-impactului-bugetar-1524376
http://www.ziare.com/liviu-dragnea/presedinte-psd/dragnea-spune-ca-toate-pensiile-vor-fi-dublate-pana-in-2021-nu-sunt-probleme-din-punct-de-vedere-al-impactului-bugetar-1524376
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Citeşte şi: Răspunsul lui Teodorovici pentru Iohannis: Există bani pentru Summitul 
Celor 3 Mări. Preşedinţia introduce şi acum cheltuieli în sistem 

„El (summitul - n.r.) presupune şi organizarea primei ediţii a forumului de afaceri a 
iniţiativei celor 3 mări cu peste 600 de participanţi, oameni de afaceri şi oficiali din cele 
123 stat ale iniţiativei, din restul UE şi din SUA, din Republica Moldova, Ucraina, 
Georgia şi Balcanii de Vest. Acest summit e primul care urmează să producă rezultate 
concrete. Pe lângă forumul de afaceri, summitul urma să omologheze o listă de proiecte 
prioritare majore de interconectare în domeniile transport, energie şi digital, care să 
stimuleze dezvoltarea economocă a statelor regiunii, să creeze o reţea de camere de 
comerţ în regiune, să stimuleze crearea unui fond de investiţii, dar şi alte elemente 
foarte importante. Pentru toate aceste rezultate, Administraţia Prezidenţială, împreună 
cu alte instituţii ale statului, inclusiv din componenţa guvernului, a lucrat intens de mai 
bine de un an, iar acum aceste rezultate sunt puse în pericol, afectând grav şi 
iresponsabil interesele de politică externă şi de dezvoltare ale României, precum şi 
reputaţia internaţională a statului român, dar şi interesele regiunii Europeui centrale şi 
de sud est”, a precizat purtătorul de cuvânt al Preşedinţiei. 

Mădălina Dobrovolschi a mai anunţat că „în cursul acestei zile, Administraţia 
Prezidenţială a trimis o nouă adresă Ministerului Finanţelor Publice în care a cerut 
modificarea fişei de rectificare bugetară conform celor convenite iniţial cu reprezentanţii 
Ministerului”. 

Aceasta a adăugat că Liviu Dragnea induce în eroare opinia publică atunci când susţine 
că Administraţia Prezidenţială nu a cheltuit bugetul alocat, acesta fiind şi argumentul 
liderului PSD pentru rectificarea bugetară negativă efectuată în cazul Preşedinţiei. 

„Argumentul invocat public de Liviu Dragnea pentru justificarea acestei reduceri 
semnificative de buget este unul complet fals. Preşedintele PSD induce cu bună ştiinţă 
opinia publică în eroare, susţinând că Administraţia Prezidenţială a cheltuit doar o parte 
din aceşti bani alocaţi. În cursul zilei de vineri, 3 august 2018, în urma discuţiilor dintre 
reprezentanţii Guvernului şi ai Administraţiei Prezidenţiale, purtate după publicarea 
documentului menţionat pe site-ul Guvernului, am aflat că, de fapt, bugetul instituţiei 
prezidenţiale este propus pentru diminuare cu 11,109 milioane de lei, sumă rezultată 
din reduceri de 13 milioane lei, concomitent cu suplimentarea necesară a cheltuielilor 
de personal. Administraţia Prezidenţială a transmis către Guvern o adresă în care arată 
în mod explicit de ce o asemenea rectificare de amploare, aproximativ 19% din bugetul 
aprobat, ar bloca efectiv activitatea în acest an, prezentând în mod argumentat 
necesităţile de finanţare pentru trimestrul III din acest an. Cu toate acestea, Guvernul a 
ignorat cu bună ştiinţă toate argumentele şi a menţinut decizia reducerii creditelor 
bugetare, după cum rezultă din proiectul de Ordonanţă publicat aseară pe site-ul 
Ministerului Finanţelor Publice, pentru consultare publică”, a completat Dobrovolschi. 

http://www.mediafax.ro/social/raspunsul-lui-teodorovici-pentru-iohannis-exista-bani-pentru-summitul-celor-3-mari-presedintia-introduce-si-acum-cheltuieli-in-sistem-17390324
http://www.mediafax.ro/social/raspunsul-lui-teodorovici-pentru-iohannis-exista-bani-pentru-summitul-celor-3-mari-presedintia-introduce-si-acum-cheltuieli-in-sistem-17390324
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Purtătorul de cuvânt al Preşedinţiei a adăugat că există riscul ca Administraţia 
Prezidenţială să fie dată în judecată de furnizori şi prestatori din cauză că nu îşi va mai 
putea plăti contractele în desfăşurare. 

„Administraţia Prezidenţială va avea dificultăţi majore în a-şi onora obligaţiile 
contractuale aflate în derulare şi a susţine activitatea instituţiei în semestrul II al anului 
2018, achiziţiile necesare pentru activităţile oficiale fiind imposibil de realizat la nivelul 
care a fost planificat. Totodată, există riscul ca Administraţia Prezidenţială să fie 
acţionată în judecată de furnizorii şi prestatorii care nu vor putea fi plătiţi conform 
contractelor care sunt în desfăşurare. Guvernul vine acum cu un artificiu şi sugereaza 
că Administraţia Prezidenţială poate angaja cheltuieli pe credit. Doar ca menţinerea 
creditelor de angajament în bugetul Administraţiei Prezidenţiale în cuantum mai mare 
este irelevantă atât timp cât creditele bugetare sunt reduse. Instituţia, în lipsa bugetului 
necesar, se afla în imposibilitatea de a plăti eventuale prestaţii viitoare angajate”, a 
explicat Mădălina Dobrovolschi. 

Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, duminică seară, că diminuarea bugetelor 
Administraţiei Prezidenţiale şi a serviciilor secrete, la recificarea bugetară, vine în 
contextul în care instituţiile respective nu au cheltuit cel puţin 50% din banii alocaţi. 

„La Administraţia Prezidenţială 57,5 milioane lei. A cheltuit 22 de milioane în şase luni. 
Şi se propun 46,4 milioane. La SRI 2.352,6. A cheltuit ca şi procent decât Adminsitraţia 
Prezidenţială, dar mai puţin de 50%. Am înţeles că au avut o ultimă discuţie cu 
premierul şi diminuarea va fi între 100-153 milioane de lei. Asta va fi cu minus. Va fi o 
discuţie finală cu doamna prim-ministru. Nu scad drepturile salariale de pensii. La SPP 
194, 3 milioane lei. Se propun 171 milioane lei. Pe noi nu ne mai păzeşte SPP. Pe 
preşedinte", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Răspunsul lui Teodorovici pentru Iohannis: Există bani pentru Summitul Celor 3 
Mări. Preşedinţia introduce şi acum cheltuieli în sistem 

Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi, că sunt bani prevăzuţi în 
buget pentru Summit-ul Celor 3 Mări, precizând că şi în acest moment Administraţia 
Prezidenţială introduce cheltuieli în sistemul de cheltuieli al ministerului. 

"Astăzi (marţi-n.r.) a trimis o adresă. M-am uitat şi eu pe ea, la ora 14.05 când a ajuns 
scrisoarea. În acest moment când discutăm, Administraţia Prezidenţială introduce în 
sistemul nostru cheltuieli, îşi face spaţiu pentru angajamente, ca să crească partea de 
angajamente. Eu vă dau exact extras pe ore, minute şi de la cine. Există şi pentru 
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forumul 3 Mări sumele alocate, pentru a se desfăşura în bune condiţii. Sumele sunt în 
buget", a declarat ministrul de Finanţe, la Antena 3. 

Eugen Teodorovici a mai spus că, prin declaraţiile făcute marţi, reprezentanţii 
Administraţiei Prezidenţiale arată că nu au o experienţă foarte bună în domeniu. 

"Îmi pare rău că este o astfel de situaţie şi se înţelege să se iasă cu astfel de declaraţii. 
Nu e nici pentru prima oară, nici pentru ultima oară. Să spui că felul în care ţi-ai alocat 
sumele, în care cheltui banii, arăţi practic că nu ai o experienţă foarte bună în zona 
aceasta. Din 2014 până astăzi, cred că este singura structură publică căreia i s-a dublat 
practic bugetul. (...) Am auzit declaraţia că s-a angajat întreaga sumă. Pot să vă dau 
câteva exemple. La deplasări pot să vă spun că, la aceasta oră, din bugetul de 
aproximativ 8 milioane lei doar pe deplasări, există suma de doar 2,2 milioane lei 
angajate. Cu alte cuvinte, nu cred că nu e niciun fel de problemă ca domnul preşedinte 
să se deplaseze până la finalul anului. Dacă pe şapte luni au fost suficiente 2,2 
milioane, nu cred că sunt probleme să se încadreze în cei 8 milioane de lei”, a declarat 
Teodorovici. 

Ministrul de Finanţe a mai spus că unul din motivele pentru tăierile de fonduri de la 
Administraţia Prezidenţială îl reprezintă faptul că s-au cheltuit doar 9% din fondurile 
prevăzute la cheltuieli de capital. 

„Angajarea pe întreaga Administraţie Prezidenţială este aşa, la oră: din 22,2 milioane lei 
pentru bunuri şi servicii avem 7,7 milioane lei angajaţi, deci aproximativ 30%. Mai 
departe, la titlul de cheltuieli de capital, din 6,2 milioane lei alocate pe acest an, plăţile 
sunt făcute undeva la 5 milioane şi ceva de lei, undeva la 9%”, a explicat Teodorovici. 

Potrivit ministrului, va fi o a doua rectificare bugetară la finalul lunii octombrie. 

"Tăierea este de 11,1 milioane, ea se compune din 8 milioane minus la bunuri şi 
servicii, avem un plus de un million la cheltuielile de personal. Sumele sunt până la final 
de an. Va fi o a doua rectificare la finalul lui octombrie. Avem posibilitatea de a aloca 
sume suplimentare din fondul de rezervă al Guvernului, pentru orice fel de cheltuieli 
suplimentare. Deci nu vor fi probleme", a concluzionat Teodorovici. 

Reacţia ministrului vine după ce Administraţia Prezidenţială a criticat rectificarea 
bugetară a Guvernului, precizând că, prin tăierea fondurilor Preşedinţiei, România nu-şi 
va putea păstra angajamentele, precum Summit-ul celor 3 mări. O nouă adresă a fost 
trimisă către Ministerul de Finanţe. 

„Bugetul Administraţiei Prezidenţiale pe 2018 a fost stabilit în cuantum de 57,558 de 
milioane de lei, tocmai pentru că aceasta este suma necesară susţinerii în mod 
corespunzător a activităţii preşedintelui României. În contextul unei rectificări negative 
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de o asemenea anvergură România nu va putea fi reprezentată şi nu va putea să-şi 
onoreze angajamentele internaţionale asumate, cum ar fi găzduirea şi organizarea 
Summit-ului „Iniţiativei celor 3 mări” şi evenimentele din 2019, prilejuite de exercitarea 
de către România a Consiliului Uniunii Europene. Partenerii externi ai României vor afla 
astfel că Guvernul blochează angajamentele noastre.”, a declarat purtătorul de cuvânt 
al Administraţiei Prezidenţiale, Mădălina Puşcalău, într-o declaraţie de presă susţinută 
marţi la Cotroceni. 

Ea a mai spus că Summit-ul presupune participarea a 12 şefi de stat din Europa 
centrală şi de sud est, a preşedintelui Comisiei Europene, precum şi a unor invitaţi de 
nivel înalt din SUA şi din conducerea instituţiilor financiare europene şi internaţionale. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Administraţia Prezidenţială: Dăncilă l-a mandatat pe Vâlcov pentru discuţiile pe 
rectificare 

Preşedinţia a precizat, marţi, că a adus la cunoştinţa MFP şi Guvernului ”situaţia gravă 
în care s-ar putea ajunge dacă vor fi efectuate reducerile masive de buget”, menţionând 
că, anterior, a purtat discuţii pe această temă cu Darius Vâlcov, mandatat în acest sens 
de premierul Viorica Dăncilă. 

„Administraţia Prezidenţială a adus la cunoştinţă Ministerului Finanţelor Publice şi 
Guvernului situaţia gravă în care s-ar putea ajunge dacă vor fi efectuate reducerile 
masive de buget. În ceea ce priveşte lipsa comunicării între Administraţia Prezidenţială 
şi MFP, invocată de ministrul finanţelor, precizăm faptul că în urma discuţiei telefonice 
pe care Preşedintele României a avut-o vineri, 3 august a.c., cu prim-ministrul, doamna 
Viorica Dăncilă l-a mandatat pe consilierul de stat Darius Vâlcov să poarte discuţii cu 
reprezentanţii Administraţiei Prezidenţiale pe tema rectificării bugetare. Aceste discuţii 
au avut loc încă de vineri şi au fost urmate de o adresă oficială transmisă de către 
Administraţia Prezidenţială reprezentantului Guvernului. O nouă adresă a fost astăzi 
expediată şi MFP", a transmis marţi, Departamentul de comunicare publică al 
Administraţiei Prezidenţiale, într-o precizare remisă MEDIAFAX. 

Potrivit sursei citate, Administraţia Prezidenţială nu va putea achita integral viitoarele 
obligaţii contractuale, nici pentru deplasări externe, nici pentru alte angajamente, în 
lipsa creditelor bugetare necesare pentru efectuarea plăţilor. 

„Administraţia Prezidenţială face următoarele precizări în urma declaraţiilor ministrului 
de finanţe, Eugen Orlando Teodorovici, referitoare la rectificarea bugetară: La data de 7 
august 2018, Administraţia Prezidenţială are înregistrate în aplicaţia FOREXEBUG, 
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operată de Ministerul Finanţelor Publice (MFP), angajamente legale în sumă totală de 
45,988 milioane lei. Angajarea sumelor pentru deplasări externe se realizează în 
momentul semnării contractelor aferente, nu înainte. În lipsa creditelor bugetare 
necesare pentru efectuarea plăţilor, Administraţia Prezidenţială nu va putea achita 
integral viitoare obligaţii contractuale, nici pentru deplasări externe, nici pentru alte 
angajamente.", a informat Administraţia Prezidenţială. 

„Referitor la cheltuielile de capital, Administraţia Prezidenţială are contracte în derulare, 
cu termene de achitare în semestrul al doilea din anul 2018. Contractele vizează lucrări 
de reparaţii aflate în execuţie sau planificate pentru a fi realizate în semestrul II al anului 
2018 în spaţiile oficiale ale Complexului „Palat Cotroceni”, sediul Administraţiei 
Prezidenţiale, pentru buna desfăşurare a activităţilor organizate de instituţie în anii 2018 
şi 2019, respectiv Summit-ul Iniţiativei celor 3 Mări (17-18 septembrie 2018) şi alte 
evenimente găzduite în anul 2019 cu ocazia exercitării de către România a Preşedinţiei 
Consiliul Uniunii Europene. În lipsa creditelor bugetare necesare pentru plata 
contractelor încheiate pentru cheltuieli de capital, Administraţia Prezidenţială nu va 
putea achita prestaţiile şi produsele care reprezintă obligaţii contractuale", se mai arată 
în precizarea Administraţiei Prezidenţiale. 

Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, marţi, că sunt bani prevăzuţi în 
buget pentru Summit-ul Celor 3 Mări, precizând că şi în acest moment Administraţia 
Prezidenţială introduce cheltuieli în sistemul de cheltuieli al ministerului. 

"Astăzi (marţi-n.r.) a trimis o adresă. M-am uitat şi eu pe ea, la ora 14.05 când a ajuns 
scrisoarea. În acest moment când discutăm, Administraţia Prezidenţială introduce în 
sistemul nostru cheltuieli, îşi face spaţiu pentru angajamente, ca să crească partea de 
angajamente. Eu vă dau exact extras pe ore, minute şi de la cine. Există şi pentru 
forumul 3 Mări sumele alocate, pentru a se desfăşura în bune condiţii. Sumele sunt în 
buget", a declarat ministrul de Finanţe, la Antena 3. 

Eugen Teodorovici a mai spus că, prin declaraţiile făcute marţi, reprezentanţii 
Administraţiei Prezidenţiale arată că nu au o experienţă foarte bună în domeniu. 

"Îmi pare rău că este o astfel de situaţie şi se înţelege să se iasă cu astfel de declaraţii. 
Nu e nici pentru prima oară, nici pentru ultima oară. Să spui că felul în care ţi-ai alocat 
sumele, în care cheltui banii, arăţi practic că nu ai o experienţă foarte bună în zona 
aceasta. Din 2014 până astăzi, cred că este singura structură publică căreia i s-a dublat 
practic bugetul. (...) Am auzit declaraţia că s-a angajat întreaga sumă. Pot să vă dau 
câteva exemple. La deplasări pot să vă spun că, la aceasta oră, din bugetul de 
aproximativ 8 milioane lei doar pe deplasări, există suma de doar 2,2 milioane lei 
angajate. Cu alte cuvinte, nu cred că nu e niciun fel de problemă ca domnul preşedinte 
să se deplaseze până la finalul anului. Dacă pe şapte luni au fost suficiente 2,2 
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milioane, nu cred că sunt probleme să se încadreze în cei 8 milioane de lei”, a declarat 
Teodorovici. 

Ministrul de Finanţe a mai spus că unul din motivele pentru tăierile de fonduri de la 
Administraţia Prezidenţială îl reprezintă faptul că s-au cheltuit doar 9% din fondurile 
prevăzute la cheltuieli de capital. 

„Angajarea pe întreaga Administraţie Prezidenţială este aşa, la oră: din 22,2 milioane lei 
pentru bunuri şi servicii avem 7,7 milioane lei angajaţi, deci aproximativ 30%. Mai 
departe, la titlul de cheltuieli de capital, din 6,2 milioane lei alocate pe acest an, plăţile 
sunt făcute undeva la 5 milioane şi ceva de lei, undeva la 9%”, a explicat Teodorovici. 

Potrivit ministrului, va fi o a doua rectificare bugetară la finalul lunii octombrie. 

"Tăierea este de 11,1 milioane, ea se compune din 8 milioane minus la bunuri şi 
servicii, avem un plus de un million la cheltuielile de personal. Sumele sunt până la final 
de an. Va fi o a doua rectificare la finalul lui octombrie. Avem posibilitatea de a aloca 
sume suplimentare din fondul de rezervă al Guvernului, pentru orice fel de cheltuieli 
suplimentare. Deci nu vor fi probleme", a concluzionat Teodorovici. 

Reacţia ministrului vine după ce Administraţia Prezidenţială a criticat rectificarea 
bugetară a Guvernului, precizând că, prin tăierea fondurilor Preşedinţiei, România nu-şi 
va putea păstra angajamentele, precum Summit-ul celor 3 mări. O nouă adresă a fost 
trimisă către Ministerul de Finanţe. 

„Bugetul Administraţiei Prezidenţiale pe 2018 a fost stabilit în cuantum de 57,558 de 
milioane de lei, tocmai pentru că aceasta este suma necesară susţinerii în mod 
corespunzător a activităţii preşedintelui României. În contextul unei rectificări negative 
de o asemenea anvergură România nu va putea fi reprezentată şi nu va putea să-şi 
onoreze angajamentele internaţionale asumate, cum ar fi găzduirea şi organizarea 
Summit-ului „Iniţiativei celor 3 mări” şi evenimentele din 2019, prilejuite de exercitarea 
de către România a Consiliului Uniunii Europene. Partenerii externi ai României vor afla 
astfel că Guvernul blochează angajamentele noastre.”, a declarat purtătorul de cuvânt 
al Administraţiei Prezidenţiale, Mădălina Puşcalău, într-o declaraţie de presă susţinută 
marţi la Cotroceni. 

Ea a mai spus că Summit-ul presupune participarea a 12 şefi de stat din Europa 
centrală şi de sud est, a preşedintelui Comisiei Europene, precum şi a unor invitaţi de 
nivel înalt din SUA şi din conducerea instituţiilor financiare europene şi internaţionale. 

Administraţia Prezidenţială critică rectificarea bugetară a Guvernului, precizând că, prin 
tăierea fondurilor Preşedinţiei, România nu-şi va putea păstra angajamentele, precum 
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Summit-ul celor 3 mări, anunţă purtătorul de cuvânt. O nouă adresă a fost trimisă către 
Ministerul de Finanţe. 

„Bugetul Administraţiei Prezidenţiale pe 2018 a fost stabilit în cuantum de 57,558 de 
milioane de lei, tocmai pentru că aceasta este suma necesară susţinerii în mod 
corespunzător a activităţii preşedintelui României. În contextul unei rectificări negative 
de o asemenea anvergură România nu va putea fi reprezentată şi nu va putea să-şi 
onoreze angajamentele internaţionale asumate, cum ar fi găzduirea şi organizarea 
Summit-ului „Iniţiativei celor 3 mări” şi evenimentele din 2019, prilejuite de exercitarea 
de către România a Consiliului Uniunii Europene. Partenerii externi ai României vor afla 
astfel că Guvernul blochează angajamentele noastre.”, a declarat purtătorul de cuvânt 
al Administraţiei Prezidenţiale, Mădălina Puşcalău, într-o declaraţie de presă susţinută 
marţi la Cotroceni. 

Ea a mai spus că Summit-ul presupune participarea a 12 şefi de stat din Europa 
centrală şi de sud est, a preşedintelui Comisiei Europene, precum şi a unor invitaţi de 
nivel înalt din SUA şi din conducerea instituţiilor financiare europene şi internaţionale. 

„El (summitul - n.r.) presupune şi organizarea primei ediţii a forumului de afaceri a 
iniţiativei celor 3 mări cu peste 600 de participanţi, oameni de afaceri şi oficiali din cele 
123 stat ale iniţiativei, din restul UE şi din SUA, din Republica Moldova, Ucraina, 
Georgia şi Balcanii de Vest. Acest summit e primul care urmează să producă rezultate 
concrete. Pe lângă forumul de afaceri, summitul urma să omologheze o listă de proiecte 
prioritare majore de interconectare în domeniile transport, energie şi digital, care să 
stimuleze dezvoltarea economocă a statelor regiunii, să creeze o reţea de camere de 
comerţ în regiune, să stimuleze crearea unui fond de investiţii, dar şi alte elemente 
foarte importante. Pentru toate aceste rezultate, Administraţia Prezidenţială, împreună 
cu alte instituţii ale statului, inclusiv din componenţa guvernului, a lucrat intens de mai 
bine de un an, iar acum aceste rezultate sunt puse în pericol, afectând grav şi 
iresponsabil interesele de politică externă şi de dezvoltare ale României, precum şi 
reputaţia internaţională a statului român, dar şi interesele regiunii Europeui centrale şi 
de sud est”, a precizat purtătorul de cuvânt al Preşedinţiei. 

Mădălina Puşcalău a mai anunţat că „în cursul acestei zile, Administraţia Prezidenţială a 
trimis o nouă adresă Ministerului Finanţelor Publice în care a cerut modificarea fişei de 
rectificare bugetară conform celor convenite iniţial cu reprezentanţii Ministerului”. 

Aceasta a adăugat că Liviu Dragnea induce în eroare opinia publică atunci când susţine 
că Administraţia Prezidenţială nu a cheltuit bugetul alocat, acesta fiind şi argumentul 
liderului PSD pentru rectificarea bugetară negativă efectuată în cazul Preşedinţiei. 
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„Argumentul invocat public de Liviu Dragnea pentru justificarea acestei reduceri 
semnificative de buget este unul complet fals. Preşedintele PSD induce cu bună ştiinţă 
opinia publică în eroare, susţinând că Administraţia Prezidenţială a cheltuit doar o parte 
din aceşti bani alocaţi. În cursul zilei de vineri, 3 august 2018, în urma discuţiilor dintre 
reprezentanţii Guvernului şi ai Administraţiei Prezidenţiale, purtate după publicarea 
documentului menţionat pe site-ul Guvernului, am aflat că, de fapt, bugetul instituţiei 
prezidenţiale este propus pentru diminuare cu 11,109 milioane de lei, sumă rezultată 
din reduceri de 13 milioane lei, concomitent cu suplimentarea necesară a cheltuielilor 
de personal. Administraţia Prezidenţială a transmis către Guvern o adresă în care arată 
în mod explicit de ce o asemenea rectificare de amploare, aproximativ 19% din bugetul 
aprobat, ar bloca efectiv activitatea în acest an, prezentând în mod argumentat 
necesităţile de finanţare pentru trimestrul III din acest an. Cu toate acestea, Guvernul a 
ignorat cu bună ştiinţă toate argumentele şi a menţinut decizia reducerii creditelor 
bugetare, după cum rezultă din proiectul de Ordonanţă publicat aseară pe site-ul 
Ministerului Finanţelor Publice, pentru consultare publică.”, a completat Puşcalău. 

Purtătorul de cuvânt al Preşedinţiei a adăugat că există riscul ca Administraţia 
Prezidenţială să fie dată în judecată de furnizori şi prestatori din cauză că nu îşi va mai 
putea plăti contractele în desfăşurare. 

„Administraţia Prezidenţială va avea dificultăţi majore în a-şi onora obligaţiile 
contractuale aflate în derulare şi a susţine activitatea instituţiei în semestrul II al anului 
2018, achiziţiile necesare pentru activităţile oficiale fiind imposibil de realizat la nivelul 
care a fost planificat. Totodată, există riscul ca Administraţia Prezidenţială să fie 
acţionată în judecată de furnizorii şi prestatorii care nu vor putea fi plătiţi conform 
contractelor care sunt în desfăşurare. Guvernul vine acum cu un artificiu şi sugereaza 
că Administraţia Prezidenţială poate angaja cheltuieli pe credit. Doar ca menţinerea 
creditelor de angajament în bugetul Administraţiei Prezidenţiale în cuantum mai mare 
este irelevantă atât timp cât creditele bugetare sunt reduse. Instituţia, în lipsa bugetului 
necesar, se afla în imposibilitatea de a plăti eventuale prestaţii viitoare angajate”, a 
explicat Mădălina Dobrovolschi. 

Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, duminică seară, că diminuarea bugetelor 
Administraţiei Prezidenţiale şi a serviciilor secrete, la recificarea bugetară, vine în 
contextul în care instituţiile respective nu au cheltuit cel puţin 50% din banii alocaţi. 

„La Administraţia Prezidenţială 57,5 milioane lei. A cheltuit 22 de milioane în şase luni. 
Şi se propun 46,4 milioane. La SRI 2.352,6. A cheltuit ca şi procent decât Adminsitraţia 
Prezidenţială, dar mai puţin de 50%. Am înţeles că au avut o ultimă discuţie cu 
premierul şi diminuarea va fi între 100-153 milioane de lei. Asta va fi cu minus. Va fi o 
discuţie finală cu doamna prim-ministru. Nu scad drepturile salariale de pensii. La SPP 
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194, 3 milioane lei. Se propun 171 milioane lei. Pe noi nu ne mai păzeşte SPP. Pe 
preşedinte", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Tăriceanu despre o candidatură la prezidenţiale: Nu este un lucru despre care 
să spun că nu mă preocupă. De foarte multe ori stau şi mă întreb cum aş face eu 
mandatul de preşedinte 

Preşedintele ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat marţi seară, la Antena 3, că o 
candidatură a sa la alegerile prezidenţiale din 2019 nu este un lucru de care să se 
sperie şi că de foarte multe ori stă şi se întreabă cum ar face el mandatul de preşedinte 
şi ce ar trebui să facă pentru România. 

Întrebat dacă îşi doreşte să candideze la prezidenţiale, Tăriceanu a răspuns că este un 
lucru care îl preocupă. 

„Nu aş spune că e un lucru de care să mă sperii, dar nici nu sunt în momentul acesta 
mânat de o ambiţie nemăsurată. Niciodată în politică eu nu am procedat în felul acesta. 
Cred că cei care au ambiţii, aşa, necontrolate şi nemăsurate până la urmă ajung să facă 
greşeli. Am fost premier şi poate un pas mai sus, altul nu mai există, ar fi funcţia 
prezidenţială, ceea ce nu este un lucru care să spun că nu mă preocupă. De foarte 
multe ori stau şi mă întreb cum ar trebui să fie mandatul de preşedinte, cum aş face eu 
mandatul de preşedinte, ce ar trebui să fac pentru România, pentru că până în prezent 
eu văd o mare diferenţă între cum e descris în Constituţie rolul preşedintelui şi ce se 
întâmplă în realitate", a declarat Tăriceanu, marţi seară, la Antena 3. 

El a adăugat că PSD şi ALDE urmează să ia „o decizie deloc simplă" dacă susţin un 
candidat unic la alegerile prezidenţiale sau dacă fiecare partid va candida cu propriul 
concurent. 

Citeşte şi: Tăriceanu: Nu am discutat cu Iohannis despre ieşirea ALDE de la 
guvernare/ Preşedintele Senatului: Au fost multiple încercări de rupere a coaliţiei. 
Trebuie să fim atenţi 

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, pe 5 august, că PSD are mai multe variante 
posibile pentru candidatura la preşedinţie, dar numele candidatului va fi anunţat abia 
după o analiză fără patimă, susţinând că "s-a dat ordin pe unitate" împotriva sa, deşi nu 
a decis dacă va candida. "Avem mai multe variante posibile. În momentul în care vom 
avea o analiză riguroasă fără patimă, o vom adopta şi vom merge cu ea la Cotroceni. 
De câteva luni lui Iohannis i s-a spus că eu vreau să candidez la prezidenţiale. Din acel 

http://www.mediafax.ro/politic/tariceanu-nu-am-discutat-cu-iohannis-despre-iesirea-alde-de-la-guvernare-presedintele-senatului-au-fost-multiple-incercari-de-rupere-a-coalitiei-trebuie-sa-fim-atenti-17391631
http://www.mediafax.ro/politic/tariceanu-nu-am-discutat-cu-iohannis-despre-iesirea-alde-de-la-guvernare-presedintele-senatului-au-fost-multiple-incercari-de-rupere-a-coalitiei-trebuie-sa-fim-atenti-17391631
http://www.mediafax.ro/politic/tariceanu-nu-am-discutat-cu-iohannis-despre-iesirea-alde-de-la-guvernare-presedintele-senatului-au-fost-multiple-incercari-de-rupere-a-coalitiei-trebuie-sa-fim-atenti-17391631
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moment a dat ordin pe unitate, Hellvig, Dumbravă, Ciorcârlan, etc. Eu încă nu am luat 
această decizie", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 

Preşedintele PSD a mai spus că decizia o va lua împreună cu liderul ALDE. "Am vorbit 
cu domnul Tăriceanu şi am spus care este cea mai bună variantă, mergem împreună, 
separat...", a mai spus Dragnea. 

Pe 22 iulie, Liviu Dragnea a anunţat că PSD şi ALDE ar putea avea un candidat unic la 
alegerile prezidenţiale, candidat care ar putea fi de la PSD sau de la ALDE, Liviu 
Dragnea precizând că analiza a început deja, separat, în cadrul celor două formaţiuni. 

„Candidatul (la alegerile prezidenţiale -n.r.) va fi desemnat după o analiză foarte 
serioasă şi riguroasă, şi nu pe orgolii. Şi este posibil candidat unic. Am vorbit cu domnul 
Tăriceanu şi am convenit că orice variantă este deschisă, însă o s-o pitrocim foarte bine 
şi vom vedea care e varianta cu cea mai mare şansă de reuşită. Va fi o decizie 
raţională, nu bazată pe orgolii, pe dorinţe găunoase, ci pe dorinţa de câştig. Pentru noi 
e important ca Alianţa PSD-ALDE să câştige prezidenţialele. Ori va avea candidat 
propriu. Lăsăm această variantă deschisă în analiză, poate să fie de la PSD, poate să 
fie de la ALDE”, a declarat Liviu Dragnea, la România Tv. 

Liderul PSD a mai spus că analiza a început deja, fiind posibil şi un anunţ până la finalul 
anului. 

„Sunt analize complexe care se fac şi o s-o terminăm spre sfârşitul anului, la toamnă. E 
posibil (să facem şi anunţul – n.r.). Facem separat (analiza – n.r.). Este inclusă în 
această analiză (prezidenţiale şi europarlamentare - n.r.)”, a completat Dragnea. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Ce spune Tudorel Toader despre o eventuală candidatură a Codruţei Kovesi 
pentru funcţia de procuror la Parchetul European/ Ministrul Justiţiei a vorbit şi 
despre evaluarea lui Lazăr 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a subliniat, în contextul discuţiei privind o eventuală 
candidatură a Laurei Codruţa Kovesi pentru funcţia de procuror la Parchetul European, 
că nu poate recompensa o persoană pentru greşelile din trecut, cu speranţa că în viitor 
nu le va repeta. 

„Nu ştiu dacă trebuie să vorbiţi la timpul trecut pentru doamna Kovesi că îşi dorea. Eu 
nu ştiu, dacă ştiţi dumneavoastră, că nu îşi mai doreşte. Trebuie să urmăm aceeaşi 
procedură de selecţie şi desemnare a procurorului european. De principiu - nu pot 
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recompensa pe cineva pentru greşelile pe care le-a făcut, cu speranţa că pe viitor nu le 
va mai repeta. Am vorbit despre procurorul european, Până la final tren trebuie să 
desemnăm procurorul din partea României. (...) Categoric nu poate fi scoasă automat, 
precum nimeni nu poate fi introdus din oficiu, rămâne o competiţie deschisă”, a declarat 
ministrul Tudorel Toader. 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a spus marţi, după discuţia cu şefii DNA şi DIICOT, 
dar şi cu procurorul general, că aceştia vor contribui la finalizarea proiectului de lege 
pentru Parchetul European, urmând ca, în scurt timp, actul normativ să fie aprobat 
printr-o procedură de urgenţă. 

„Trebuie să finalizăm şi am convenit împreună să contribuim la finalizarea proiectului de 
lege pentru operaţionalizarea Parchetului European, astfel ca într-un timp scurt să-l 
punem în transparenţă decizională, într-un timp scurt să-l trecem prin Guvern, să-l 
trimitem la Parlament, cu solicitarea aprobării într-o procedură de urgenţă”, a declarat 
ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, în cadrul unei declaraţii de presă. 

Ministrul Justiţiei, despre analiza activităţii lui Lazăr: Dacă evaluarea e continuă, 
nu îţi trebuie un motiv 
  
Toader a declarat, în contextul unei eventuale evaluări a procurorului general Augustin 
Lazăr, că o analiză a activităţii cuiva trebuie să fie continuă, aşa cum este şi formarea 
profesională, subliniind că nu este nevoie de un motiv pentru aceste lucruri. 
  
„Cum formarea profesională e continuă, evaluarea activităţilor profesionale în acelaşi 
timp trebuie să aibă caracter continuu. Nu cumva omul să se aşeze pe scaun pe o 
demnitate şi să rămână nederanjat în până îi expiră mandatului, indiferent ce face. 
Evaluarea e foarte posibilă, normală şi pentru mine. Este normală pentru oricine face 
serviciu public sau de interes public. Dacă evaluarea e continuă, nu îţi trebuie un motiv. 
E foarte bine dacă facem o evaluare şi constat că totul e minunat”, a declarat ministrul 
Tudorel Toader, la RomâniaTV. 
 
(Sursa: romaniatv.net) 

 

• Toader, despre OUG pe revizuirea sentinţelor: Discuţia continuă. Nu intrăm în 
coliziune cu decizia CCR/ Ce a transmis Curtea Constituţională referitor la acest 
subiect 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat că discuţia despre OUG privind revizuirea 
sentinţelor date pe protocoale continuă, însă vor fi avute în vedere prevederile unei 
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decizii CCR care arată că nu poate fi înfiinţată o cale de atac împotriva unei decizii 
definitive. 

„Ministrul Justiţiei, vrea nu vrea, trebuie să respecte exigenţele constituţionale statului 
de drept. (...) Ministrul trebuie să aibă grijă ca cel ce este vinovat să suporte 
consecinţele legii, dar cel ce nu este vinovat să nu aibă riscul unei condamnări 
nedrepte, pe protocoale, pe interceptări ilegale. Eu ştiu ce se vorbeşte în spaţiul public. 
Iau şi eu act de spusele altora, spuse care sunt din perspective şi motivaţii, cunoştinţe 
diferite. (...) CCR spunea - eram şi eu acolo la momentul respectiv - că nu poţi să 
înfiinţezi o nouă cale de atac de reformare împotriva unei hotărâri judecătoreşti care 
deja a rămas definitivă. Noi trebuie să vedem dacă suntem în această ipoteză. Discuţia 
va continua, vor fi clarificările necesare juridice constituţionale, vom vedea să nu intrăm 
în coliziune cu decizia Curţii Constituţionale. (...) Dacă identificăm o nouă dimensiune, 
care să nu inte în coliziune cu cele precedente, da, putem continua”, a declarat ministrul 
Justiţiei, la România TV. 

Juriştii sunt sceptici în legătură cu OUG privind revizuirea sentinţelor date pe 
protocoale, despre care a vorbit Tudorel Toader, deoarece nu ar putea fi aplicată 
retroactiv. Însă, dacă ea ar intra în vigoare, efectele ar fi devastatoare într-o ţară în care 
mii de dosare sunt realizate pe interceptări. 

„Tema în discuţie se impune a fi analizată pe mai multe paliere. Întâi este important a se 
analiza încălcarea (sau nu) a principiului securităţii raporturilor juridice, întrucât o astfel 
de Ordonanţă de Urgenţă ar avea ca efect repunerea în discuţie a unui număr 
semnificativ de hotărâri judecătoreşti care au dobândit autoritate de lucru judecat. Apoi, 
este util a se analiza dacă o astfel de Ordonanţă de Urgenţă tinde să transforme 
revizuirea - cale extraordinară de atac - într-o cale ordinară de atac, într-un «apel 
deghizat» vizând hotărâri rămase definitive”, a declarat, pentru agenţia de presă 
MEDIAFAX, avocatul Alexandru Chiciu. 

Apărătorul a mai subliniat faptul că o decizie a Curţii Constituţionale trebuie avută în 
vedere de către ministrul Justiţiei înainte de a pune în practică demersul său de 
propunere a unei ordonanţe. 

„Nu în ultimul rând, aş evalua o astfel de Ordonanţă de Urgenţă prin prisma principiului 
neretroactivităţii legilor. Iată de ce cred că un astfel de demers tinde la a intra în 
coliziune cu principii constituţionale. Şi iată de ce, înainte de a proceda la o astfel de 
iniţiativă, eu cred că Ministerul Justiţiei ar trebui să consulte atent Decizia 377/ 2017 a 
Curţii Constituţionale şi, poate, astfel, ar avea o viziune mai clară asupra temei în 
discuţie”, a mai spus avocatul. 
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Decizia Curţii 377/2017 arată că un criteriu ce ţine de esenţa articolului din Constituţie 
(art. 15, alineat 2) privind căile de atac este data pronunţării deciziei judecătoreşti. 

„Legiuitorul poate supune hotărârea judecătorească unor căi de atac stabilite ca atare 
prin lege până la momentul pronunţării hotărârii judecătoreşti (...). În schimb, 
legiuitorului îi este interzis să supună hotărârile judecătoreşti unor noi căi de atac 
reglementate după pronunţarea acestora. Aceeaşi regulă se aplică atât căilor ordinare, 
cât şi extraordinare de atac, ambele categorii de căi de atac urmând să îşi păstreze 
aceeaşi configuraţie juridică de la data stabilită drept reper de către legiuitor. Prin 
urmare, eliminarea unui motiv de revizuire sau adăugarea unui nou motiv de revizuire 
după pronunţarea hotărârii nu poate produce niciun efect, prin prisma aplicării legii în 
timp, cu privire la hotărârea judecătorească deja pronunţată”, se arată în decizia 
menţionată. 

Judecătorul Cristi Danileţ spune că redeschiderea dosarelor, în baza unei astfel de 
ordonanţe, ar contrazice standardele internaţionale. 

„Se aplică doar pentru viitor. Cu alte cuvinte, nu pot fi redeschise dosarele finalizate în 
România mai înainte de data apariţiei acestei ordonanţe. Nu pot fi redeschise, ca să 
redeschizi aşa ceva, se realizează o nebunie care contrazice toate standardele 
internaţionale, plus Constituţia României. (....) Dacă, prin absurd, o astfel de ordonanţă 
totuşi s-ar da - teoretic, ar trebui să permită părţilor şi cred că doar cei condamnaţi au 
interesul - cei condamnaţi în 2016. De ce spun asta, pentru că după 2016, când a 
apărut acea decizie a Curţii Constituţionale, cu privire la imposibilitatea de a mai apela 
la SRI nu s-a mai apelat la SRI din 2016. Cu alte cuvinte, o astfel de ordonanţă ar trebui 
să se aplice pentru condamnaţii definitiv pe baza interceptărilor efectuate până la 
apariţia deciziei din 2016. Nimeni nu ştie câte dosare sunt, în primul rând. În al doilea 
rând, acele interceptări făcute în anul 2016 de către SRI s-a constatat deja că sunt 
legale. În toate dosarele care au trecut prin instanţe s-a invocat o chestiune: sunt legale 
sau nu acele interceptări până în 2016 făcute de SRI? Legea de la acel moment spunea 
clar că procurorul are posibilitatea să se adreseze şi unor astfel de organe precum 
serviciile de informaţii”, a precizat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, Danileţ. 

(Sursa: romaniatv.net) 

 

• Tudorel Toader: Vom declanşa procedurile de ocupare a posturilor vacante din 
Parchetul General, DNA şi DIICOT 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, marţi, că a solicitat Parchetului General, 
DNA şi DIICOT să facă publice toate posturile vacante ocupate prin delegare, urmând 
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ca imediat să fie declanşate posturile de ocupare a respectivelor posturi, în condiţiile 
legii. 

"Am avut o întrevedere care a durat aproape două ore cu procurorul general al 
Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ), cu procurorul şef 
interimar DNA şi cu procurorul şef DIICOT. Ce a determinat această întrevedere? 
Dezbaterile de dată relativ recentă apărute în spaţiul public, legate de delegări, detaşări, 
în principal la DNA, dar dezbaterile sunt valabile şi pentru PÎCCJ şi DIICOT. Prin 
urmare, aţi văzut că la un moment dat, ni s-a spus public de existenţa a 7-8 delegări, s-
a revenit că sunt 20, am aflat apoi că sunt 28, am aflat că sunt 42 şi ca să clarificăm 
numărul procedurilor şi legalitatea celor delegaţi, am invitat conducerea Ministerului 
Public pentru discuţia de azi, o discuţie foarte deschisă, aplicată, utilă, am convenit ca 
periodic să avem astfel de dialoguri", a declarat, marţi, ministrul Justiţiei. 

Tudorel Toader a anunţat că se vor începe procedurile pentru ocuparea posturilor 
ocupate prin delegare momentan. 

"Am solicitat ca fiecare dintre cele trei componente, PÎCCJ, DNA, DIICOT, să ne facă 
publice toate posturile care sunt vacante şi ocupate astăzi, la momentul la care vorbim, 
prin delegare şi imediat să declanşăm procedurile de ocupare a respectivelor posturi 
vacante, în condiţiile legii. Să nu mai avem post vacant ocupat prin decizia procurorului 
general, ci să avem unele ocupate prin procedură. Concluzia pe care eu o consider cea 
mai importantă e că vrem să punem capăt suspiciunilpr cu privire la delegări", a 
completat Toader. 

Procurorul general al României a declarat, marţi, după discuţia cu ministrul Justiţiei, 
procurorul-şef interimar DNA şi procurorul-şef DIICOT, că există un deficit de 450 de 
procurori în Ministerul Public şi, de aceea, a fost nevoie de delegarea procurorilor. Luni, 
Augustin Lazăr a dispus încetarea delegării pentru şase procurori din DNA, care nu 
îndeplineau condiţia de vechime în funcţie de minim 8 ani. 

(Sursa: romaniatv.net) 

 

• BNR are patru protocoale clasificate ca secrete cu SRI. Unul a fost abrogat în 
2009 

Banca Naţională a României (BNR) a transmis marţi, pentru MEDIAFAX, că a încheiat 
patru protocoale de cooperare cu Serviciul Român de Informaţii (SRI), toate fiind 
clasificate ca secrete, iar unul dintre acestea fiind abrogat în 2009. 
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„Protocoalele încheiate între Banca Naţională a României şi Serviciul Român de 
Informaţii se află sub incidenţa Legii 182/2002 privind protecţia informaţiilor clasificate, a 
Hotărârii de Guvern nr. 585/2002 privind aprobarea Standardelor naţionale de protecţie 
a informaţiilor clasificate în România şi a Hotărârii de Guvern nr. 781/2002 privind 
protecţia informaţiilor clasificate secrete de serviciu. În consecinţă, conţinutul acestora 
nu poate fi comunicat persoanelor neautorizate”, precizează banca centrală. 

Potrivit comunicării, BNR a încheiat cu SRI, în 2006, un protocol de cooperare în 
problematica prevenirii şi combaterii terorismului („Protocolul are la bază următoarele 
prevederi legale: Legea nr. 51/1991, privind securitatea naţională a României, Legea nr. 
14/1992, privind organizarea şi funcţionarea Serviciului Român de Informaţii, Legea nr. 
58/1998, privind activitatea bancară, Legea nr. 535/2004, privind prevenirea şi 
combaterea terorismului, Legea nr. 312/2004 privind Statutul BNR, şi Hotărâri ale 
CSAT”, precizează BNR), protocol care a fost abrogat în 2009. 

Tot în 2009, între cele două instituţii a fost încheiat un protocol de cooperare care „are 
la bază Legea nr. 51/1991, Legea nr. 14/1992, Legea nr. 535/2004, Legea nr. 312/2004 
şi Hotărâri ale CSAT”, menţionează banca centrală. 

Ulterior, în 2011, între Serviciul Român de Informaţii şi Banca Naţională a României a 
fost încheiat un protocol de cooperare privind „crearea cadrului tehnic necesar 
schimbului de informaţii prin intermediul sistemului informatic integrat, care are la bază 
Legea nr. 161/2003, privind unele măsuri pentru asigurarea transparenţei în exercitarea 
demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în mediul de afaceri, prevenirea şi 
sancţionarea corupţiei, HG nr. 952/2003 privind aprobarea normelor şi procedurilor în 
vederea operaţionalizării Sistemului informatic integrat, componentă a Sistemului 
Electronic Naţional, Legea nr. 51/1991, Legea nr. 14/1992, Legea nr. 677/2001 pentru 
protecţia persoanelor cu privire la prelucrarea datelor cu caracter personal şi libera 
circulaţie a acestor date, Legea nr. 544/2001 privind liberul acces la informaţiile de 
interes public, Legea nr. 455/2001 privind semnătura electronică şi Hotărâri ale CSAT”. 

Apoi, în 2012, a fost încheiat un protocol de cooperare între Serviciul Român de 
Informaţii şi Banca Naţională a României în domeniul sistemelor informatice şi de 
comunicaţii. „Acesta are la bază, potrivit BNR, Legea nr. 51/1991, Legea nr. 14/1992, 
Legea nr. 312/2004 şi Hotărâri ale Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT”, mai 
arată BNR. 

La rândul său, Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a confirmat, pentru 
MEDIAFAX, că are protocoale de colaborare cu instituţii ca SRI, Serviciul de 
Telecomunicaţii Speciale, Ministerul Afacerilor Interne şi Parchetul General. 



20 
 

Protocoalele de colaborare au fost încheiate, potrivit ASF, în condiţiile legislaţiei în 
vigoare şi „în vederea îndeplinirii atribuţiilor conferite de legislaţia privind înfiinţarea, 
organizarea şi funcţionarea ASF (OUG 93/2012), precum şi de reglementările sectoriale 
de pe pieţele supravegheate”. 

Primul protocol, încheiat pe 31 martie 2005, priveşte organizarea cooperării între 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi Comisia Naţională a Valorilor 
Mobiliare (CNVM), încheiat de Comisie cu Parchetul General, având ca obiect 
„colaborarea în toate situaţiile care intră sub incidenţa prevederilor legale privind abuzul 
de piaţă”. 

Al doilea protocol, semnat pe 13 iunie 2013, face referire la schimbul de informaţii în 
vederea creşterii procentului de vehicule rutiere asigurate RCA, încheiat de ASF cu 
Ministerul Afacerilor Interne, respectiv cu Direcţia Regim Permise de Conducere şi 
Înmatriculare a Autovehiculelor (DRPCIV), având ca obiect „schimbul de informaţii între 
bazele de date ale DRPCIV şi ASF (CEDAM), pentru îndeplinirea atribuţiilor legale 
prevăzute de OUG nr.189/2005”. 

Cel de-al treilea document, încheiat pe 16 mai 2014, a fost semnat de ASF cu Serviciul 
Români de Informaţii şi are conţinut clasificat, în condiţiile legii. Autoritatea de 
Supraveghere Financiară a precizat, pentru MEDIAFAX, că acest protocol este 
fundamentat pe baza unor decizii ale CSAT. 

Al patrulea protocol, încheiat pe 24 octombrie 2017, priveşte furnizarea de 
telecomunicaţii speciale şi a fost încheiat de ASF cu Serviciul de Telecomunicaţii 
Speciale, având ca obiect „stabilirea cadrului organizatoric şi procedural pentru 
cooperarea dintre cele două instituţii, în vederea asigurării de către STS de servicii de 
telecomunicaţii speciale şi implementarea de proiecte de tehnologia informaţiei şi 
comunicaţii”. 

Autoritatea pentru Supraveghere Financiară a mai precizat, pentru MEDIAFAX, că 
referitor la protocoalele cu conţinut clasificat se poate evalua, de comun acord cu 
semnatarii acestora, posibilitatea desecretizării acestor documente, în condiţiile legii. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Meleşcanu, despre scrisoarea senatorilor SUA trimisă premierului: Face referire 
şi la succese în lupta împotriva corupţiei 

Ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat, marţi, despre scrisoarea 
trimisă de senatorii americani, John McCain şi Christopher Murphy, către premierul 
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Viorica Dăncilă, că face „referire şi la anumite abuzuri care ar fi existat”, dar şi la 
„succesele în lupta împotriva corupţiei”. 

”Sunt câteva elemente fundamentale, pe care le conţine această scrisoare. Primul este 
elementul care se referă la succesele înregistrate de România în lupta împotriva 
corupţiei şi construirea unui sistem democratic, ceea ce pentru noi este o garanţie 
foarte solidă a modului în care s-au dezvoltat aceste activităţi. Se face o referire şi la 
anumite abuzuri care ar fi existat, aşa este. Dar în acelaşi timp, scrisoarea are un mesaj 
de dorinţă de a continua activităţile care să conducă la combaterea corupţiei în 
România şi disponibilitatea Senatului american, că e prezentată (scrisoarea - n.r.) de 
doi senatori, de dialog pe această temă cu autorităţile române”, a declarat, marţi, 
ministrul Afacerilor Externe, Teodor Meleşcanu, la prezentarea bilanţului la şase luni de 
mandat. 

Doi senatori americani, John McCain, fost candidat republican la preşedinţia SUA, şi 
Christopher Murphy, membru în Comisia pentru relaţii externe, au transmis, joi, o 
scrisoare premierului Viorica Dăncilă, în care i-au cerut acesteia să nu facă paşi înapoi 
în lupta împotriva corupţiei. 

"Îndemnăm Guvernul român să nu facă paşi înapoi în importanta luptă împotriva 
corupţiei. Conducerea exercitată de domnişoara Kovesi la Direcţia Naţională 
Anticorupţie a fost recunoscută în lume ca testament al angajamentului puternic al 
României pentru combaterea corupţiei. Demiterea sa, împreună cu recentele reforme 
din sistemul judiciar şi cu propunerile de lege pentru dezincriminarea anumitor delicte 
de corupţie, ridică semne de întrebare îngrijorătoare în legătură cu voinţa Guvernului de 
a ancheta infracţiunile financiare şi de a-i trage la răspundere pe oficialii de rang înalt", 
se arată în scrisoarea senatorilor americani transmisă Executivului român. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Petre Daea revine cu explicaţii: Ordinul emis pentru combaterea pestei nu 
vizează sub nicio formă distrugerea sau arderea culturilor agricole/ Reacţia 
fermierilor 

Ministrul Agriculturii a vorbit despre ordinul controversat dat, care nu vizează, potrivit lui, 
sub nicio formă distrugerea sau arderea culturilor agricole. Fermierii au primit cu 
neîncredere şi teamă ordinul lui Petre Daea. 
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Petre Daea: Ordinul emis nu vizează sub nicio formă distrugerea sau arderea 
culturilor agricole 

Ordinul dat pentru combaterea pestei porcine africane (PPA) nu vizează sub nicio formă 
distrugerea sau arderea culturilor agricole, a precizat marţi ministrul Agriculturii, Petre 
Daea. 

„Ordinul se referă doar la zonele unde apărut un focar de pestă porcină africană la 
porcul mistreţ, dar numai în cazul în care acesta este găsit în cultură”, a menţionat 
oficialul, într-un comunicat transmis de Ministerul Agriculturii. 

„Este un ordin cu caracter intern, pentru a pregăti specialiştii să abordeze această temă 
împreună cu fermierii, în conformitate cu ceea ce s-a decis la Comitetul ministerial 
pentru situaţii de urgenţă. Deci, dacă se găseşte în cultură un mistreţ mort ca urmare a 
contaminării cu PPA, atunci zona respectivă se încercuieşte şi nu se atinge de ea”, a 
subliniat ministrul. 

Petre Daea a adăugat: „Pleacă cultura de acolo, dar ocoleşte locul respectiv care se 
tratează. Mai sunt oameni care văd porumbul culcat acolo şi zic lasă să iau porumbul 
ăsta culcat acasă, ori nu este cazul. E vorba doar de locul unde a fost porcul, dacă a 
fost găsit. Acesta se dezinfectează pur şi simplu. În momentul de faţă nu avem nicio 
astfel de situaţie. Nu există la această dată vreun caz în România”. 

În comunicatul citat, ministrul Agriculturii a mai menţionat că „Ordinul sună foarte clar: în 
condiţiile în care se găseşte un mistreţ mort la locul respectiv, se tratează locul 
respectiv”. 

„Dacă îl găsim în pădure nu tăiem copacii şi nu dăm foc la pădure. Păi ce facem, ardem 
ţara? Rămân consternat de informaţiile din presă care pot face rău ţării prin interpretare 
alarmantă şi neconformă cu ordinul dat”, a declarat ministrul Agriculturii, Petre Daea. 

Potrivit preşedintelui Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa 
Alimentelor (ANSVSA), Geronimo Brănescu, numărul focarelor de pestă porcină 
africană a ajuns la 578, în 98 de localităţi din opt judeţe (Satu-Mare, Bihor, Sălaj, 
Tulcea, Brăila, Constanţa, Ialomiţa şi Galaţi), iar până în prezent au fost ucişi peste 
78.000 de porci din ferme şi gospodării ale populaţiei. 

Reacţii la ordinul MADR: Fermierii gălăţeni şi brăileni vorbesc despre pagube 
uriaşe şi faliment 

Fermierii au primit cu neîncredere şi teamă ordinul ministrului Agriculturii privitor la 
măsurile ce vor fi luate pe terenurile agricole contaminate de porci mistreţi cu virusul 
pestei porcine. 
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Agricultori din judeţele Galaţi şi Brăila au declarat pentru MEDIAFAX că implementarea 
ordinului ar putea duce la falimentarea marilor fermieri, în lipsa unui ajutor de la stat, iar 
măsurile sunt foarte greu de aplicat. 

Unul dintre fermierii importanţi din judeţul Brăila este de părere că ordinul va bulversa 
calculele tuturor agricultorilor, mai ales că deocamdată nu este clar dacă vor primi 
ajutoare şi ce valoare vor avea despăgubirile acordate proprietarilor culturilor 
incendiate. 

„Eu cred că ordinul se va aplica, a fost ţinut ascuns câteva zile, apoi l-au scos, cred că 
este ca la porci, nu-ţi dă de ales. Nu ştiu ce înseamnă pentru afacerea mea, eu am 
nişte socoteli foarte clare, vă spun sincer că nu ştiu ce va fi şi cum voi trece peste asta. 
Sper să nu se ajungă până acolo, dar nimic nu ne mai uimeşte. Teoretic, dacă statul ne 
plăteşte producţia, nu ne afectează, dar încă nu ştiu cum se va face, ce valoare au 
despăgubirile, când se dau, dacă se dau. Dacă trecem peste aspectul ăsta, cred că 
foarte mult de suferit va avea şi pământul. Focul va avea efecte asupra mediului, 
gândiţi-vă cât fum va fi”, a declarat, pentru MEDIAFAX, agricultorul brăilean Mihai 
Mocanu. 

Nici fermierii gălăţeni nu văd cu ochi buni măsurile anunţate de Ministerul Agriculturii şi 
spun că acestea sunt foarte greu de aplicat în zonele în care există turme mari de porci 
mistreţi. Totuşi, dacă se va ajunge la soluţii extreme, agricultorii aşteaptă despăgubiri 
de la stat. 

„Culturile acum sunt verzi, floarea soarelui, porumbul şi soia, toate sunt verzi. Acum nu 
avem cum să le dăm foc, nu am citit încă ordinul Ministerului Agriculturii, dar chiar dacă 
se găsesc urme de mistreţi, culturilor nu le putem da foc. Recoltarea o vom face peste 
aproximativ o lună, noi suntem pe baltă, recoltarea se face în septembrie. Înţeleg că 
atunci nu vom putea recolta şi trimite producţia în alte părţi dacă vom găsi urme de 
mistreţi bolnavi de pestă porcină. Ferma noastră se află în Lunca Prutului, mistreţi sunt 
peste tot în Luncă, zona este împânzită, probabil, urme vor fi peste tot. Asta înseamnă 
că trebuie să renunţ la tot? Pesta porcină nu este foarte departe de noi, mistreţii sunt 
foarte mulţi, dacă îmi cer să dau foc, aştept să fiu despăgubit”, a declarat, pentru 
MEDIAFAX, fermierul gălăţean Bogdan Dediu. 

Fermierii au făcut calcule şi au aflat că într-o zonă împânzită de mistreţi cu pestă 
porcină pagubele ar fi enorme şi, probabil, vor duce afacerile în faliment dacă statul nu 
va oferi ajutoare. 

„Ferma este de mărime medie, peste o mie de hectare. Eu trebuie să plătesc arendă, 
am avut cheltuieli cu înfiinţarea culturilor. În toamnă, după recoltare trebuie să plătesc 
îngrăşămintele, pesticidele, sămânţa. Mai sunt creditele la bancă şi proiectele europene 
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cu termene de respectat, dar şi salariile angajaţilor şi alte cheltuieli. Un calcul rapid îmi 
arată că situaţia este de speriat. Un mistreţ acoperă zone mari, zeci de kilometri pe 
noapte. Să spunem că distruge o solă de 20 de hectare, lasă urme peste tot şi sola 
devine zonă contaminată. Calculul pentru o producţie estimată de 10 tone de porumb la 
hectar arată că paguba poate fi de 30 de mii de euro la o solă. Calculul depinde de mulţi 
factori, poate fi mai mult, poate fi mai puţin. Dar este vorba despre un singur porc. Mai 
mulţi porci, ce pagube vor face? Noi nu ne opunem, dar trebuie să luăm măsuri cu cap, 
nu haotic. La fel şi cu dezinfectarea utilajelor. Nu ştim ce înseamnă, de 20 de ani de 
când suntem în această afacere nu ne-am lovit de problema asta. Ne vom informa, o 
vom face dacă trebuie, dar totul cu cap, nu dăm foc şi am terminat”, a precizat Bogdan 
Dediu. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• PNL vrea comisie parlamentară de anchetă pe tema pestei porcine 

Aleșii liberali vor cere, la începutul sesiunii parlamentare din toamnă, înfiinţarea unei 
comisii parlamentare de anchetă care să stabilească „vinovaţii din guvernarea PSD-
ALDE în privinţa epidemiei de pestă porcină”, a anunţat preşedintele PNL, Ludovic 
Orban. El susţine că „din cauza incompetenţei lor, fermierii români oneşti asistă 
neputincioşi la sacrificarea animalelor lor în timp ce unele ferme de porci ale apropiaţilor 
lui Dragnea şi chiar ale familiei lui beneficiază sfidător de un tratament preferenţial”. 

„Este inadmisibil ca în timp ce zeci de mii de porci sunt sacrificaţi pe teritoriul României 
şi industria cărnii de porc este pusă pe butuci - cu pierderi de miliarde de euro - nimeni 
să nu răspundă pentru acest dezastru. Încă de anul trecut, de la apariţia primului caz de 
pestă porcină în România, autorităţile au avut la dispoziţie toate instrumentele legale şi 
administrative pentru a interveni cu toată forţa să oprească răspândirea acestei maladii 
nefaste pentru întreagă industrie agro-alimentară din ţara noastră”, a transmis Ludovic 
Orban într-un comunicat de presă. 

De asemenea, Orban se întreabă ce au făcut cei trei premieri ai Coaliţiei PSD-ALDE şi 
unde este comitetul de criză care trebuia să discute cu autorităţile şi instituţiile despre 
problema pestei porcine africane. 

Liderul PNL susţine că premierul, care este plecat în concediu, „aşa-zisul profesionist” 
de la ministrul Agriculturii, Petre Daea, şi preşedintele ANSVSA, Geronimo Brănescu, 
„ascund realitatea sau interese personale şi se bâlbâie iresponsabil fără un plan coerent 
de combatere a epidemiei de pestă porcină”. 
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Totodată, Ludovic Orban afirmă că incompetenţa autorităţilor îi face pe fermieri să 
asiste la sacrificarea animalelor, iar dacă nu se intervine, această neglijenţă poate duce 
la distrugerea pe termen lung a industriei cărnii de porc din România. 

„Din cauza incompetenţei lor, fermierii români oneşti asistă neputincioşi la sacrificarea 
animalelor lor în timp ce unele ferme de porci ale apropiaţilor lui Dragnea şi chiar ale 
familiei lui beneficiază sfidător de un tratament preferenţial. Avertizăm că dacă nu se 
intervine ferm pentru eradicarea acestei boli, neglijenţa lor va duce la distrugerea pe 
termen lung a industriei cărnii de porc şi a porcilor din gospodăriile ţărăneşti. Românii 
vor rămâne fără carne de porc din fermele româneşti şi fără porcul tradiţional de 
Crăciun”, se mai arată în sursa citată. 

Astfel, Ludovic Orban anunţă că, la începutul sesiunii parlamentare din toamnă, PNL va 
iniţia constituirea unei comisii parlamentare de anchetă pentru a stabili vinovaţii din 
guvernarea PSD - ALDE pentru gestionarea dezastruoasă a crizei de pestă porcină, iar 
„Dragnea, Dăncilă, Daea şi slugile lor trebuie să răspundă”. 

Ultimul bilanţ al ANSVSA în ceea ce priveşte epidemia de pestă porcină africană, 
prezentat vineri, arată că sunt 547 de focare în 98 de localităţi, în creştere faţă de 
precedentul bilanţ, prezentat miercuri. Potrivit specialiştilor, în timp ce în zona de nord-
vest a României, evoluţia este lentă, „chiar staţionară”, iar în sud-estul ţării „evoluţia bolii 
este agresivă”. 

O anchetă publicată pe tolo.ro arată că ferma din Teleorman a fiului președintelui PSD, 
Valentin Dragnea, a scăpat de 10.000 de porci înainte ca pesta porcină să se extindă. 
Investigația arată că Romcip Salcia avea în iulie 2017 13.585 de porci. „Pe 31 iulie 2017 
în România este anunțat, la Satu-Mare, primul focar de pestă africană, boală mortală 
pentru suine. Urmează un an ciudat. Guvernul nu doar că nu face «controale 
frecvente», așa cum singur se obliga într-o analiză de risc, ci anulează inspecțiile 
sanitare din primăvara lui 2018! Epidemia izbucnește brutal în sudul țării la începutul lui 
iunie 2018. Mari ferme sunt luate prin surprindere și avertizate de oficialități când deja 
aveau virusul la poartă. Cum se întâmplă la Tulcea sau la Brăila. (...) Dar ferma din 
Teleorman se descurcă mult mai bine! Nu mai cumpără porci, ci vinde, taie și 
procesează ce avea deja în propria fabrică, ca și cum Valentin Dragnea știe ce 
urmează”, scriu jurnaliștii pe tolo.ro. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

http://www.tolo.ro/2018/08/07/baiatul-lui-dragnea-a-scapat-de-10-000-de-porci-inainte-de-molima/
http://www.tolo.ro/2018/08/07/baiatul-lui-dragnea-a-scapat-de-10-000-de-porci-inainte-de-molima/
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• Mihai Fifor: Până în septembrie am putea avea o cooperare pentru producţia de 
vaccinuri la Cantacuzino 

Ministrul Apărării, Mihai Fifor, a prezentant, marţi, bilanţul MApN în primele 6 luni ale 
acestui an, menţionând şi achiziţia de avioane F16, preluarea Institutului Cantacuzino şi 
căutarea de companii care să producă vaccinuri în această unitate. 

„După aproape un deceniu, România a reuşit să contracareze subfinanţarea sistemului 
de apărare, prin alocarea a 2 la sută din PIB. Este datoria noastră să avem un sistem 
militar performant şi condiţii corespunzătoare de muncă şi aparatură modernă. (…) În 
această perioadă, efortul nostru a fost concentrat pe parteneriatul cu Statele Unite ale 
Americii”, a declarat Mihai Fifor, la începutul prezentării bilanţului de şase luni de 
activitate. 

Fifor a vorbit şi despre investiţiile făcute în ceea ce priveşte înzestrarea Armatei, dar şi 
despre faptul că România este al patrulea contributor cu trupe în Afganistan, 
menţionând faptul că ministerul analizează suplimentarea cu 200 de militari români a 
contingentului din această ţară. 

De asemenea, ministrul a menţionat, la capitolul înzestrări, sistemele Patriot, Himars 
precum şi achiziţia blindatelor Piranha şi continuarea procedurilor pentru achiziţia a altor 
aeronave F16. 

La capitolul investiţii în infrastructură, Fifor a menţionat începerea lucrărilor de 
modernizare la mai multe baze, precum şi renovarea Palatului Cercului Militar. 

„Institutul Cantacuzino este cea mai mare provocare a MAPN în acest an şi avem 
capacitatea de a restabiliza lucrurile. În ceea ce priveşte producţia de vaccinuri, suntem 
deja în discuţii avansate cu o serie de companii recunoscute în domeniul producţiei de 
vaccinuri pentru a identifica potenţiale colaborări pe acest segment. Noi sperăm ca 
începând cu luna septembrie să putem anunţa o astfel de cooperare”, a precizat Fifor. 

Tot în ceea ce priveşte sănătatea, Fifor a mai spus că a fost modernizată infrastructura 
Spitalul Universitar de Urgenţă Militar Central. Ministrul Apărării a mai declarat că 
Armata se confruntă în continuare cu o lipsă de personal. 

„Facem demersuri pentru ocuparea funcţiilor, dar este o procedură destul de 
anevoioasă. Oamenii trebuie sa îşi dorească să intre în Armata Română. Desfăşurăm 
un lobby care e aproape o campanie de marketing. Nu e deloc usor”, a mai spus Fifor. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Mihai Fifor, despre reluarea stagiului militar obligatoriu: Vă reamintesc faptul că 
stagiul militar în România este suspendat, nu anulat 

Ministrul Apărării, Mihai Fifor, a declarat, marţi, în cadrul unei conferinţe de presă în 
care a prezentant bilanţul instituţiei în primele şase luni ale acestui an, că în cadrul 
ministerului s-a discutat de mai multe ori despre reintroducerea stagiului militar 
obligatoriu. 

„Vă reamintesc faptul că stagiul militar în România este suspendat, nu anulat. Este o 
discuţie care apare tot mai des şi sunt câteva state care au stagiul militar obligatoriu, 
cum este Suedia, dacă nu mă înşel. Am discutat de multe ori (în cadrul ministerului – 
n.red. ) lucrul acesta, dar există o analiză pragmatică faţă de acest subiect”, a declarat 
ministrul Apărării, Mihai Fifor, întrebat despre posibilitatea reluării stagiului militar 
obligatoriu în România. 

Mihai Fifor a mai precizat că la nivelul Guvernului nu s-a discutat o astfel de iniţiativă. 

„Deocamdată nu am dus în Guvern această iniţiativă şi nici nu cred că putem discuta 
curând despre aşa ceva. Căutăm alternative, de aceea avem şi legea rezervistului 
voluntar”, a mai precizat ministrul. 

Stagiul militar nu mai este obligatoriu în România din anul 2007. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Ce se întâmplă cu mitingul diasporei din 10 august? Primăria Capitalei: 
Federaţia Românilor de Pretutindeni a informat că nu-l va mai organiza/ Reacţia 
preşedintelui FRP. De ce nu îşi asumă organizaţia protestul 

Primăria Capitalei anunţă că Federaţia Românilor de Pretutindeni a informat instituţia, în 
urmă cu câteva zile, că nu va mai organiza mitingul pe 10 august, subliniind că 
organizatorul încearcă să inducă ideea că a primit un răspuns negativ de la autorităţi, 
deşi protestul a fost deja aprobat. 

„Primăria Municipiului Bucureşti a înregistrat, în data de 1 august 2018, o adresă 
transmisă prin e-mail, prin care Federaţia Românilor de Pretutindeni informează că 
renunţă la organizarea mitingului din data de 10 august, din Piaţa Victoriei. Prin această 
scrisoare, Federaţia ignoră cu bună-ştiinţă faptul că protestul a fost autorizat, aşa cum 
s-a comunicat public, şi încearcă să inducă ideea că a primit doar o negaţie la 
solicitarea de a organiza aceasta manifestaţie. (...) Primăria Municipiului Bucureşti a 
aprobat organizarea mitingului, găsind soluţia pentru siguranţa participanţilor: întrucât 
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cererea viza organizarea unui miting cu 1.000.000 de participanţi în Piaţa Victoriei, un 
spaţiu insuficient pentru un număr atât de mare de oameni, aprobarea a survenit numai 
după ce, în colaborare cu instituţiile de resort, a fost stabilită extinderea spaţiului 
destinat adunării publice în cauză”, au precizat reprezentanţii Primăriei Capitalei, printr-
un comunicat de presă. 

Primăria Capitalei reminteşte, de asemenea, că a comunicat iniţial că, în urma întrunirii 
Comisiei de avizare a solicitărilor de avizare a cererilor pentru organizarea şi 
desfăşurarea adunărilor publice, cererea de organizare a mitingului din 10 august nu 
putea fi soluţionată favorabil, aşa cum era enunţată, întrucât încălca prevederile 
articolului 2 din Legea nr. 60/1991 republicată privind organizarea şi desfăşurarea 
adunărilor publice. 

„Pentru a discuta condiţiile în care adunarea poate avea loc în deplină siguranţă şi cu 
respectarea legislaţiei în domeniu, Primăria Capitalei a invitat, ulterior, organizatorul la o 
întâlnire comună cu reprezentanţii tuturor instituţiilor responsabile de ordinea, liniştea 
publică şi siguranţa cetăţenilor. Organizatorul a transmis, la acea dată, că nu poate lua 
parte la această şedinţă de lucru din cauza imposibilităţii de a reveni în ţară. Decizia 
Comisiei a fost de a autoriza mitingul, cu condiţia ca zona anunţată iniţial să fie extinsă 
şi cu arterele adiacente. După întrunire, când i s-au comunicat rezultatele întrevederii, 
organizatorul a anunţat telefonic că va veni în data de 10 august să ridice protocolul 
aprobat”, mai spune Primăria Capitalei. 

UPDATE Preşedintele FRP: Nu ne asumăm mitingul pentru că nu am semnat 
protocolul cu Primăria Capitalei 

Emanuel Cioacă, preşedintele Federaţiei Românilor de Pretutindeni, a declarat că nu îşi 
asumă mitingul din 10 august, pentru că nu a semnat, până acum, niciun protocol cu 
Primăria Capitalei, deoarece instituţia nu i-a transmis prin e-mail documentul. 

„De ce nu m-au anunţat înainte cu o lună, ca să mă organizez în două săptămâni, să-mi 
iau bilet, să vin la Primărie? Între timp am cerut să mi-l transmită pe mail să-l citesc şi 
să-l transmit dacă este cazul. E foarte bine că doamna Firea a autorizat acest miting, 
dar noi, ca organizaţie nu putem să ne asumăm acest miting, pentru că nu am semnat 
niciun protocol cu Primăria Capitalei. Nu este vina noastră. Am vrut de la început să 
organizăm acest miting, pur şi simplu nu a fost o bună colaborare între Primăria 
Capitalei şi Federaţia şi s-a ajuns la această discuţie. (...) E posibil să vină persoane 
care să boicoteze. Am primit cererea online, am primit răspuns online, deci se putea 
trimite protocolul tot online. Nu înţeleg unde a fost problema. Cred că cineva a dorit 
acest lucru”, a declarat Emanuel Cioacă, preşedintele Federaţiei Românilor de 
Pretutindeni, la Antena3. 
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(Sursa: Antena 3) 

 

• Marina Română merită ce e mai bun! Naval Group și Șantierul Naval Constanța 
propun Gowind 2500 Forțelor Navale Române 

Naval Group, lider european în construcția de nave militare, și Șantierul Naval 
Constanța, partenerul strategic al Marinei Române, propun corvetele din clasa Gowind 
2500 pentru dotarea Forţelor Navale Române. Corvetele din gama Gowind se remarca 
prin modularite și prin capacitatea de a fi adapte cu ușurință cerințelor clientului, fie că e 
vorba de caracteristici tehnice sau echiparea cu armament de ultimă generație. 

Grație experientei unice si celor mai performante tehnologii militare dezvoltate, Naval 
Group a fost selectată să construiască 12 corvete Gowind® 2500 pentru Malaezia, 
Egipt și Emiratele Arabe Unite. Corvetele comandate sau în curs de construcție se 
remară prin caracteristicile tehnice superioare și echipamentele de luptă de ultimă 
generație utilizate de companie, dar evidențiază și expertiza semnificativă a 
constructorului francez de nave militare în ceea ce privește stabilirea unor parteneriate 
inovatoare, ambițioase și sustenabile cu partenerii locali, care implică un amplu transfer 
de tehnologie. 

În 2011, Malaezia a fost prima țară care a contractat șase corvete din gama Gowind. 
Acestea sunt construite de partenerul local Boustead Naval Shipyard cu asistență 
tehnică franceză. Marina Egipteană a comandat în 2014 patru corvete Gowind 2500. 
Prima corvetă a fost realizată în Franța, la Lorient, și livrată Egiptului anului trecut, iar 
celelalte sunt construite în Alexandria, în baza unui acord de transfer tehnologic. Anul 
trecut, Naval Group a semnat un nou contract pentru a livra două corvete Emiratelor 
Arabe Unite. 

Corvetele Gowind 2500 comandate de Egipt au 102 metri lungime, 16 metri lățime și un 
deplasament de 2.600 de tone. Pe lângă sistemul de rachete suprafață-aer 16 VL Mica 
și opt rachete anti-navă Exocet MM40 Block 3, corvetele Marinei Egiptene sunt echipate 
cu un tun de 76 mm, două tunuri rapide de 20 mm și tuburi lanstorpile. Printre alte 
caracteristici se numără și un hangar care găzduiește un elicopter de 10 tone. Corvetele 
sunt construite pentru un echipaj format din 80 de persoane. Sistemul de propulsie 
diesel 10MW oferă o viteză maximă de 25 de noduri și o autonomie de 3700 de mile 
marine la o viteză de 15 noduri. 

Marina Regală Malaeziană a avut cerințe cu totul diferite în ceea ce privește corvetele: 
acestea pot atinge o viteză maximă mai mare și au spațiu suplimentar pentru echipaj. 
Corvetele comandate de Marina Regală Malaeziană au o lungime de 110 metri, un 
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deplasament de 3,100 de tone și pot acomoda un echipaj format din 138 de persoane. 
Armamentul este și el diferit față de cel comandat de Marina Egipteană. Corvetele 
Marinei Regale Malaeziene sunt echipate cu tunuri de 30 mm și rachete anti-navă NSM 
produse de compania norvegiană Kongsberg. 

Atât corvetele comandate de Marina Egipteană, cât și corvetele comandate de Marina 
Regală Malaeziană vor fi echipate cu sistemul de management al luptei de ultimă 
generație SETIS - rezultatul experienței îndelungate a Naval Group în proiectarea 
sistemelor integrate, multi-misiune și de luptă. 

Datorită sistemul SETIS, care oferă cele mai bune soluții de gestionare și de luare a 
deciziilor, Gowind® 2500 asigură supremația în lupta pe mare și face față cu succes 
atât amenințărilor convenționale, cât și celor asimetrice. 

Naval Group este unul dintre puținii constructori la nivel mondial de portavioane, 
submarine nucleare și nave militare de ultimă generație. 

Cu actionar majoritar statul francez, Naval Group este principalul furnizor al Marinei 
Franceze. Cu o vastă experienta în contracararea amenințării prezentate de 
submarinele rusești în Atlantic și Mediterană, Marina Franceză este cea mai prezentă în 
Marea Neagră, în cadrul unor misiuni și exerciții NATO. 

Șantierul Naval Constanța este unul dintre cele mai mari șantiere de construcții, 
reparații si conversii de nave din Europa, ocupând o suprafață de aproximativ 800.000 
mp. Este auditat international în privința capabilității de a construi nave militare de tipul 
corvetelor, dar și de dimensiuni mult mai mari. 

Șantierul Naval Constanța este partenerul strategic al Forțelor Navale Române în 
reparația și modernizarea celor mai importante nave, derulând mai multe programe în 
acest sens cu Marina Română. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Comisarul european pentru politică regională, Corina Creţu, anunță un BUGET 
RECORD pentru investiții în transportul din România 

Comisarul european pentru politică regională, Corina Creţu, a anunţat, marţi, că a 
aprobat investiții de 59 milioane euro pentru transportul fluvial din România, respectiv 
pentru modernizarea ecluzelor de pe canalele Dunăre - Marea Neagră și Midia 
Năvodari – Poarta Albă. 
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"59 milioane de euro din Fondul de coeziune vor fi investite în modernizarea ecluzelor 
de pe canalele Dunăre - Marea Neagră și Midia Năvodari – Poarta Albă. Acestea din 
urmă asigură conexiunea portului Constanța, de pe litoralul Mării Negre, cu fluviul 
Dunărea, în regiunea de sud-est a României. Lucrările vor permite un trafic fluvial cu 
aproape 50% mai mare, în paralel cu îmbunătățirea gradului de siguranță a navigației și 
creșterea nivelului de protecție a zonelor limitrofe în caz de inundații. Cele două canale 
de navigație fac parte din rețeaua transeuropeană de transport, secțiunea ce leagă 
fluviile Rin și Dunăre. Lucrările urmează a fi finalizate în anul 2021", se arată într-un 
comunicat de presă al comisarului european Corina Creţu, remis MEDIAFAX. 

Aceasta a susţinut că proiectul va aduce României avantaje din punct de vedere al 
schimburilor comerciale. 

"Proiectul va permite o mai bună exploatare a potențialului uriaș de care dispune traficul 
fluvial în ceea ce privește schimburile comerciale. El va aduce beneficii economiei 
întregii regiuni de sud-est a României și, pe plan mai larg, celei a macro-regiunii 
Dunării, ce reunește nouă state membre ale UE și alte cinci țări vecine", a declarat, 
potrivit sursei citate, comisarul european pentru politică regională Corina Crețu. 

(Sursa: Mediafax) 

 
 

• Comisia Europeană, gata să furnizeze României asistență tehnică suplimentară 
în combaterea pestei porcine africane 

Comisia Europeană este gata să continue să ajute România şi să furnizeze orice 
asistenţă tehnică suplimentară necesară în combaterea pestei porcine africane, a 
indicat marţi un purtător de cuvânt al executivului comunitar, la solicitarea Agerpres. 

"Urmărim foarte atent evoluţia pestei porcine africane în România. Măsuri excepţionale, 
precum supravegherea consolidată şi alocarea de resurse umane adecvate, trebuie 
aplicate de autorităţile române pentru a asigura gestionarea actualelor focare şi izolarea 
bolii", a menţionat purtătorul de cuvânt într-un e-mail transmis agenției de presă. 
 
El a adăugat că ţinerea sub control a bolii "va depinde puternic de implementarea 
corectă a legislaţiei UE şi a măsurilor prevăzute în strategia UE pentru combaterea 
pestei porcine africane". 
 
"Comisia Europeană este gata să continue să ajute România şi să furnizeze orice 
asistenţă tehnică suplimentară necesară de care ar putea fi nevoie" în combatarea 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/corina-cre--u_552.html
http://www.agerpres.ro/
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pestei porcine africane, se mai menționează în mesaj. 
 
Potrivit preşedintelui Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa 
Alimentelor, Geronimo Brănescu, numărul focarelor de pestă porcină africană în 
România a ajuns la 578, în 98 de localităţi din 8 judeţe (Satu-Mare, Bihor, Sălaj, Tulcea, 
Brăila, Constanţa, Ialomiţa şi Galaţi). 

Până acum au fost ucişi peste 78.000 de porci din ferme şi gospodării ale populaţiei. 

(Sursa: Agerpres) 
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